	Nedjelja
17. IV. 2016.
	4. uskrsna nedjelja 
	08:00
09:30
11:00
	†
†
†
	Jozo i Mandica Maras
Pčelić
Suhopolje

	Ponedjeljak
	Eleuterije, Apolonija
	18:30
	†
†
	Valent Đurinić, ob. Đurinić i Kljak

	Utorak
	Marta, Ema
	18:30
	†
	Marija i Pavao Benčina

	Srijeda
	Marcijan, Teodor
	18:30
	†
†
	Fijala Luka
Nakana – za bolesnicu

	Četvrtak
	Sv. Anzelmo
	18:30
	†
	Ivan, Andrija, Stjepan, Jelena Bešenski

	Petak
	Soter i Kajo
	18:30
	†
†
	Ivan, Ana i Franjo Jurčić
Nevenka Pokrajac

	Subota
	Sv. Juraj
	08:00

09:30
	†
††
	Đuro Vuzem i roditelji
Ob. Mol, Vargović, Šarić
Rodin Potok

	Nedjelja
24. IV. 2016.
	5. uskrsna nedjelja 
	08:00
09:30
11:00
	†
†
†
	Veronika Katalenić i ob. 
Orešac
Suhopolje


Glasnik
Oglasi

  župe Sv. Terezije Avilske, godina XVII. Br.15/2016.


MOLITVA PAPE FRANJE U GODINI MILOSRĐA

Gospodine Isuse Kriste,
ti si nas poučio da budemo milosrdni
kao Otac nebeski,
i rekao nam da tko vidi tebe, vidi njega.
Pokaži nam svoje lice i bit ćemo spašeni.
Pošalji svoga Duha
i sve nas posveti svojim pomazanjem,
kako bi Jubilej milosrđa
bio godina milosti Gospodnje
te tvoja Crkva, u obnovljenom zanosu,
uzmogne donijeti siromasima radosnu vijest,
proglasiti slobodu zatočenima i potlačenima
te slijepima vratiti vid.
Po zagovoru Marije, Majke milosrđa,
to molimo tebe, koji s Ocem i Duhom Svetim
živiš i kraljuješ u vijeke vjekova. Amen

Milosrdni kao Otac!
Milosrdni kao Otac!












· Tisak: Glas Koncila, Radosna vijest
· Čišćenje crkve: Vinogradska, Braće Radića, Ivana Mažuranića
· Prvopričesnici: Danas vratiti haljine i podići fotografije 
· Krizmanici : sve grupe u četvrtak u 18:30 sati
· U nedjelju 24. IV. humanitarni koncert u 19:00 sati
· U subotu sv. Misa u jutro, a u rodinom Potoku u 09:30 sati








________________________________________________________________
Izdaje: Župa Sv. Terezije Avilske u Suhopolju, Trg Sv. Terezije 2,  33410 Suhopolje,
tel. 771 274,  e-mail: zupni.ured.svete.terezije.avilske@vt.t-com.hr


	Naša pitanja
Jednom me jedan moj prijatelj pitao: "Zašto je Bog potopio one sve ljude u Noine dane, ako on ljubi sve ljude?" - ja sam mu odgovorio da se to nije dogodilo, da je to kao metafora. Jesam li pogriješio? I zanima me, koji su se događaji u Starom zavjetu stvarno dogodili?

Crkva nas poučava da knjige Svetog pisma čvrsto, vjerno i bez zablude naučavaju istinu koju htjede Bog da radi našeg spasenja bude zapisana u Svetom pismu. Dakle, radi se o istini „radi našeg spasenja“, a ne o nekoj prirodno-znanstvenoj ili historiografskoj istini. I sami kada želimo drugim ljudima prenijeti neku poruku, često posegnemo za primjerima, slikama, metaforama i ilustracijama. U tom kontekstu je bespredmetno pitati – je li metafora istinita? Jer, zapravo, metafora je mehanizam predočavanja istine. Možemo li odgovoriti jesu li Van Goghovi suncokreti istiniti? Jasno je da se ne radi o fotografiji suncokreta, ali oni nam govore i puno više od bilo koje slične fotografije s polja, zar ne? Jednako tako, krivo je pitati jesu li događaji koje nam donosi sveti pisac bili točno onakvi kakvi su prikazani. Uostalom, pojmovi su se mijenjali. Ono što za nas danas znači „opći potop“ zauzima cijelu zemaljsku kuglu, dok su granice tada poznatog svijeta bile daleko uže. Tako ne možemo 100% znati „geografsku“ istinu potopa. Ono što je pak neprijeporna teološka istina je da je Bog gospodar života i smrti, da ljudska zloća ne može rasti do beskraja i da će se Bog pobrinuti za pravednika. Pitati „zašto je potopio sve ljude“ znači staviti krivi naglasak na izvještaj u tekstu jer njemu nije ni cilj odgovoriti na pitanje „voli li Bog ljude ili ne?“ Pa na to pitanje je odgovoreno već u prvom poglavlju. Pitanje na koje želi odgovoriti pripovijest o potopu je „Hoće li Bog dopustiti da se ljudska zloća razvija do krajnjih granica i posve preuzme primat nad svim drugim njegovim (pravednim) stvorenjima?“ Na samom početku teksta se nalazi signal koji opisuje tu pokvarenost: „Vidje Jahve kako je čovjekova pokvarenost na zemlji velika i kako je svaka pomisao u njegovoj pameti uvijek samo zloća.“ (Post 6,5) Odgovor koji pisac daje čitatelju je otprilike sljedeći: „Ne, Bog neće dopustiti da ljudska zloća u potpunosti zavlada! On će se pobrinuti za svoje pravedna stvorenja (i ljude i životinje) i preko pravednika će se potruditi da se pravda ponovno uspostavi.

Papina kateheza
Kršćansko ponašanje treba resiti poslušnost Duhu
Treba se pokoravati a ne opirati Duhu Svetomu – istaknuo je papa Franjo tijekom jutrošnje mise, opominjući sve koji „takozvanom vjernošću zakonu“ opravdavaju opiranje Duhu Svetomu, a potaknuo je vjernike da mole za milost poslušnosti Duhu.
Govoreći o čitanju uzetom iz Djela apostolski, u kojem Filip naviješta evanđelje Etiopljaninu, kraljičinu rizničaru, Papa je potaknuo na poslušnost Duhu Svetomu. Protagonist je Duh Sveti a ne Filip i Etiopljanin. Duh Sveti djeluje, po njemu se rađa i raste Crkva – ustvrdio je Papa dodajući:
Crkva nam je proteklih dana govorila o drami opiranja Duhu: zatvorena se, tvrda i bezumna srca opiru Duhu. Slušali smo o Petrovu i Ivanovu izlječenju bogalja, slušali Stjepanove riječi i djela … a ljudi su ostajali neosjetljivi na znakove Duha, opirali su se. Opiranje su pak nastojali objasniti vjernošću zakonu, to jest slovu zakona – objasnio je Papa.
Crkva nam u današnjem čitanju govori o suprotnom, govori o poslušnosti Duhu, koja treba resiti kršćansko ponašanje. Treba biti poslušan Duhu, jer Duh po poslušnost djeluje i vodi Crkvu naprijed. Čitanje nam govori o Filipu, koji je imao posla kao i svi biskupi. Duh mu naloži da se pridruži Etiopljaninu. On je odmah poslušao. Duh je u srcu Etiopljanina djelovao, ponudio mu dar vjere, a on je u srcu osjetio novìnu. Poslušao je Duha Svetoga i zatražio krštenje – kazao je Papa.
Dva čovjeka, jedan navjestitelj evanđelja a drugi o Isusu nije znao ništa; Duh je potaknuo zdravu radoznalost, a Etiopljanin na kraju ispunjen radošću Duha Svetoga nastavlja put. Proteklih smo dana slušali o posljedicama opiranja Duhu, danas o posljedici slušanja Duha: o radosti. Poslušnost Duhu je izvor radosti. Želio bih ovo ili ono… a osjećam da Bog od mene traži nešto drugo. Radost je tamo gdje je poziv Duha – ustvrdio je Sveti Otac.




	Završila sam likovnu akademiju. Sad se mogu slikati.
Sa Svetim pismom treba doista razvijati prijateljski odnosa. S njim je potrebno rasti, razvijati dublje razumijevanje, imati strpljenja, shvaćati, razvijati unutarnji stav osluškivanja i suosjećanja.

Don Damir Stojić 
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